
Římsko-katolická farnost Tuchoměřice 

Setkání pastorační a ekonomické rady  

17. září 2018 (20 hod v klášteře v Tuchoměřicích) 

 

Přítomni: otec Alain Cleyssac (administrátor), Josef Adam, Barbora Hronová, Eva Hromková, Ivana 

Srbková, Jan Svoboda, Zuzana Lejsalová, Pavol Martinko, Bianca Maier, Ladislav Kuchař, Rudolf 

Rabiňák 

Nepřítomen: Antonín Juriga 

Omluveni: Martin Hromek, Marek Imlauf 

 

Zapsala: Barbora Hronová; doplnil: Alain Cleyssac 

 

I/ „Proměna farnosti“: čas diskuse  

 

Přítomní účastníci měli prostor diskutovat o svých dojmech a poznatcích načerpaných při četbě knihy 

Proměna farnosti. V diskusi zaznělo mnoho nápadů a inspirací pro naši farnost: beseda s O. 

Rathouským; nebát se aktivit; kvantita vs. kvalita; kouč z venku, který by pomohl najít vizi; dotazník a 

zjistit, kde je puk, zjistit od farníků jejich pohled a potřeby; nehledat novou vizi, ale soustředit se na 

projekty, které fungují; soustředit se na farní kávu – zvětšit prostor pro pořádání; zdůraznit mši pro 

farnost ve středu; budovat společenství; více formace během kázání – série tematických kázání ad. 

 

Výsledkem diskuse byla shoda, že je dobré vycházet z aktuální situace ve farnosti. Dlouhodobě je 

kostel při nedělních mších plný mladých rodin a dětí. Počet farníků se začíná stabilizovat. Důležité je 

tedy soustředit se na neděli, kdy farníci v kostele jsou, a k nedělní mši připojit další probíhající 

aktivity. Větší pozornost by se měla věnovat dvěma již zaběhlým aktivitám a najít pro ně lepší prostor 

a větší podporu: farní káva a nedělní katecheze pro děti. 

 

Otec Alain se na konci setkání pokusil shrnout vizi a výzvy pro farnost, které vyplývají z diskuse:  

  

„Hlavní vize je mít farnost „kde každý dělá, co dělat má“, což je pro mě definice živého společenství. 
A už jsme k tomu na cestě. Další věta, kterou jsem slyšel, je „být šťastný ve víře“ (viz titul apoštolské 
exhortace papeže Františka „Radost evangelia“´). Způsob, jak toho dosáhnout, je hlavně prohloubit 
to, co už existuje. A co existuje, je společenství, které má dvě vlastnosti: 1) shromažďuje se hlavně 
v neděli; 2) tvoří ho hlavně mladé rodiny s dětmi. Z toho vyplývají dvě priority nebo dvě osy pastorace 
ve farnosti: soustředit se na neděli a na mladé rodiny s dětmi. 
1) Soustředit se na neděli: 
 - farní káva: pokračovat a pokud možno pořádat ji častěji (vyřešit technické problémy a brzo najít 
větší místo než obchůdek). 
- formace (vitamín C): využit kázání jako místo formace (série kázání na téma: příště asi „povolání ke 
svatosti“ – Gaudete et exsultate – od 14.10. do 11.11.) 
- pokračovat v pořádání farního dne, postní duchovní obnovy a pouti sv. Víta v neděli (otevřít „farní 
den“ všem: „otevřené odpoledne v klášteře“ – téma: jak budovat společenství?) 
- nabízet občas „neděli jmenovek“, abychom poznali ostatní jménem (o farním dnu?) 



2) Soustředit se na mladé rodiny s dětmi 
- Nabízet programy pro mladé páry nebo rodiny (Kána welcome, modlitba matek, neformální 
setkání…) 
- Nabízet programy pro děti (katecheze v neděli – najít větší prostor, ministrování, příprava na první 
svaté přijímání…). Povídání pro děti každý měsíc: málo dětí, dělat to jinak? 
- Průměrný věk farníků je nízký: využít moderní prostředky (obrazovka v kostele, Facebook, Twitter…) 
- Nabízet duchovní cvičení v běžném životě pro ty, kteří si nemůžou vzít týdenní dovolenou. 
Tato vize pochází z pohledu, kde je puk teď. Jak zjistit, kam má namířeno? Poslouchat otázky a 
potřeby lidí kolem nás. A k tomu pomáhá setkání s obyvateli na obecních aktivitách nebo v „Hnízdě“ 
a spolupráce se zastupitelstvy. Tam je „evangelizační potenciál“ farnosti.“ 
   

II/ Termín příštího setkání  

- Pastorační rada: 8.10. od 20 h 

- Ekonomická rada: 12.11. od 20 h  

 


